
1 

 

Protokół nr LXIV (64) z Sesji Rady Powiatu w Gołdapi 

w dniu 24 lutego 2023 r.  

 

      w godz.1300-1534 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk  stwierdziła quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych uchwał i przyjmowanie sprawozdań: na 15 Radnych 

stanowiących ustawowy skład Rady obecnych było 14 Radnych /lista obecności w załączeniu- zał. 

nr 1 do protokołu/.  

Obecni: 

1. Adam Bruś  

2. Andrzej Ciołek 

3. Józef Dominiuk  

4. Jarosław Wiktor Dzienis  

5. Anna Falińska 

6. Alicja Anna Iwaniuk 

7. Małgorzata Marianna Kuliś   

8. Marek Kuskowski 

9. Leszek Retel  

10. Grażyna Barbara Senda  

11. Karol Szablak 

12. Wioletta Tomaszewska-Walc  

13. Marzanna Marianna Wardziejewska  

14. Piotr Wasilewski 

15. Stanisław Wójtowicz 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała wszystkich uczestników 

sesji Rady Powiatu w Gołdapi, iż transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Przebywając na sali konferencyjnej podczas obrad, zgadzają się Państwo  

na publikację swojego wizerunku i głosu. Transmisja na żywo z obrad dostępna jest  

w Internecie  w serwisie  eSesja.tv 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przywitała przybyłych na Sesję Radnych 

Rady Powiatu, dyrektorów powiatowych jednostek organizacyjnych, kierowników służb, 
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inspekcji  i straży, a także naczelników wydziałów oraz mieszkańców otworzyła obrady  

LXIV (64) Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przekazała głoś Staroście Pani Marzannie 

Wardziejewskiej. 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poinformowała, że dokładnie rok temu 24 lutego 

2022r. Rosja w nocy brutalnie zaatakowała Ukrainę. I w ten sposób zaczęła się okropna wojna, 

która ma miejsce w Europie, w XXI wieku, tuż za naszą granicą i trwa do dziś. Na naszych 

sąsiadów spadają bomby, rakiety. Giną dzieci, ich rodzice i dziadkowie. To nieludzkie  

i niesprawiedliwe. To sąsiad sąsiadowi zgotował ten los. Ciężko o tym mówić. My Polacy – 

sąsiedzi Ukrainy z zachodniej strony, my mieszkańcy powiatu gołdapskiego pomagamy 

naszym braciom Ukraińcom, jak możemy. Wierzymy w zwycięstwo. Wierzymy, że Ukraina 

jest i będzie wolna. Tylko pomagając, trzymając się razem możemy zwyciężyć.  Prawda zawsze 

w końcu zwycięża. Starosta Pani Marzanna Wardziejewska poprosiła, abyśmy minutą ciszy 

uczcili pamięć poległych w tej wojnie Ukraińców i broniących tego kraju obywateli. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk  przedstawiła proponowany porządek obrad   

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk zapytała, czy są jakieś uwagi bądź zmiany 

do porządku obrad /porządek obrad w załączeniu –zał. nr 2 do protokołu/. 

 

Uwag do porządku nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeszła do realizacji kolejnego punktu obrad.  

 

Ad. 3.  

Przewodnicząca poinformowała, iż protokół z LXIII (63) Sesji Rady Powiatu został wyłożony 

do wglądu i przesłany drogą elektroniczną. Przewodnicząca Rady zapytała, czy Radni mają 

uzupełnienia bądź sprostowania do protokołów. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeszła do przegłosowania protokołów.  
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXIII (63) Sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta 

Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław 

Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Leszek Retel 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 4.  

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła informację Przewodniczącego 

Rady z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że miała stały kontakt  

z kierownikami jednostek organizacyjnych powiatu, pracownikami Starostwa, a przede 

wszystkim Zarządem Powiatu: 

✓ zajmowała się sprawami bieżących Rady Powiatu,  

✓ pracowałam nad porządkiem obrad  dzisiejszej Sesji Rady Powiatu, 

✓ pełniłam dyżury w Starostwie Powiatowym w Gołdapi oraz była w stałym koncie  

z Biurem Rady. 

 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk przeszła do realizacji  kolejnego punktu. 

 

Ad. 5.  

Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska poinformowała, że w terminie  

od 27 stycznia 2023 roku do 24 lutego 2023 Zarząd Powiatu w Gołdapi odbył 2 posiedzenia, 

na którym zajmował się między innymi /informacja w załączeniu- zał. nr 3 do protokołu/: 

1. Zarząd Powiatu podjął uchwały w sprawie: 
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a) nabycia przez Powiat Gołdapski niezabudowanej nieruchomości gruntowej, stanowiącej 

własność osoby fizycznej, położonej w obrębie Przerośl Gołdapska gmina Dubeninki 

przeznaczonej pod drogę powiatową. 

b) nieodpłatnego przejęcia nieruchomości Skarbu Państwa do powiatowego zasobu 

nieruchomości – 4 uchwały.  

c) przyznania dofinansowania projektów zgłoszonych w ramach Programu Współpracy 

Powiatu Gołdapskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust 3, ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, na rok 2023. 

2. Zarząd ogłosił otwarty konkursu ofert na zadania publiczne Powiatu Gołdapskiego  

z zakresu prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Powiatu Gołdapskiego, których 

realizację w roku 2023 wspiera Powiat Gołdapski . 

3. Zarząd przyjął: 

✓ informację z działalności Komendy Powiatowego Policji w Gołdapi w roku 2022, 

✓ informację z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi 

w roku 2022, 

✓ informację z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2022, 

✓ informację z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy w roku 2022, 

✓ sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego  

z organizacjami pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2022, 

✓ sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Gołdapski  

w 2022 r.  

4. Zarząd omówił wyniki kontroli przeprowadzonych wg planu kontroli 2022 r. 

5. Zarząd zatwierdził plan kontroli Zarządu Powiatu w Gołdapi na rok 2023 r. 

6. Zarząd rozpatrzył negatywnie wniosek w sprawie zwiększenia planu wydatków  

z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na realizację zadania pod nazwą „ Adaptacja 

pomieszczeń po byłym Domu Świętej Faustyn w Gołdapi na potrzeby Zespołu Placówek 

Edukacjno – Wychowawczych w Gołdapi.  

7. Zarząd opracował  projekty uchwał Rady Powiatu w sprawie: 
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✓ złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  

w Liceum Ogólnokształcącym im. Jana Pawła II w Gołdapi oraz zobowiązania  

się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego, 

✓ złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  

w Technikum w Zespole Szkół Zawodowych w Gołdapi oraz zobowiązania 

się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego, 

✓ udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego  

na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w roku 2023, 

✓ udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Oleckiemu  

na dofinansowanie kosztów związanych z utrzymaniem portalu turystycznego Krainy 

EGO, Ełk- Gołdap- Olecko, 

✓ wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-

Mazurskim a Powiatem Gołdapskim dotyczącego przyjęcia do wykonania niektórych 

zadań z zakresu administracji rządowej związanych z przygotowaniem  

i przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2023 roku, 

✓ zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2023. 

 

Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska przedstawiła również informację 

z wykonania uchwał Rady Powiatu w Gołdapi podjętych na LXIII (63) Sesji w dniu 27 

stycznia 2023 roku Rada Powiatu w Gołdapi podjęła 6 uchwał, których projekty opracował: 

Główny specjalista ds. edukacji – 1 projekt uchwały, Główny specjalista ds. zdrowia i pomocy 

społecznej – 1 projekt uchwały, Wydział Organizacyjny – 1 projekt uchwały, Wydział 

Finansowy  – 2 projekty uchwał, Rada Powiatu – 1 projekt uchwały. Powyższe uchwały 

zostały przekazane Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz Wojewodzie Warmińsko – 

Mazurskiemu w celu poddania kontroli zgodności z prawem oraz publikacji. Uchwały zostały 

zrealizowane zgodnie z ich treścią. Szczegółowa informacja dostępna jest w Biurze Rady  

i Zarządu Powiatu.  

 

Starosta Pani Marzanna Marianna Wardziejewska poinformowała, że od ostatniej sesji  brała 

udział w następujących uroczystościach oraz spotkaniach:   

1. 7 lutego 2023 r. w podpisaniu aneksów do porozumień z Nadleśnictwem Czerwony Dwór, 

Gołdap oraz Olecko w sprawie powierzenia niektórych spraw z zakresu nadzoru nad 

lasami niestanowiącymi własności Skarbu Państwa; 
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2. 8 lutego 2023 r. w podpisaniu umowy na zadanie pn.: ,,Modernizacja dróg powiatowych 

o numerach 1815N, 1794N, 1902N, 1790N, 1772N’’, na które Powiat Gołdapski otrzymał 

dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład. Program Inwestycji Strategicznych 

(edycja II). 

Do listopada br. zmodernizujemy następujące drogi powiatowe: 

- 1815N Jagiele – Żabin; 

- 1794N Babki – Żelazki; 

- 1902N Boćwiński Młyn; 

- 1790N Kowalki - Rudzie; 

- 1772N Lisy – Mieczkówka – Kierzki. 

Wartość zadania: 10 808 844,40 zł. 

Wartość dofinansowania : 10 268 402, 18 zł. 

3. 15 lutego 2023 r. w Posiedzeniu Powiatowego Zespołu ds. Ekonomii Społecznej;   

4. 16-17 lutego 2023 r. w Posiedzeniu Konwentu Powiatów Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Nidzicy.  

 

Ad. 6.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, 

Gospodarki, Ochrony Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej Pani Grażyna Sedna  

poinformowała, iż posiedzenie odbyło się w dniu 22.02.2022 r. Komisja na posiedzeniu 

zapoznała się ze sprawami będącymi przedmiotem posiedzenia dzisiejszej sesji miedzy innymi 

zapoznała się z  4 informacją, przyjęła 2 sprawozdania oraz 6 projektów uchwał i zapoznała się 

z 1 projektem uchwały Na posiedzeniu Komisja wniosków nie wypracowała /opinia Komisji Stałej  

w załączeniu – zał. nr 4 do protokołu/. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Józef Dominiuk poinformował, że w dniu  

25.01.2023 r. odbyło się posiedzenie Komisji rewizyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Gołdapi przedmiotem posiedzenia było opracowanie sprawozdanie z realizacji planu pracy  

i kontroli Komisji Rewizyjnej za rok 2022.  Komisja wniosków nie wypracowała. 

 

Ad. 7.  

Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi Pan Wojciech Szczepanik 

przedstawił  informację z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Gołdapi w roku 2022 /informacja w formie prezentacji multimedialnej  w załączniku – zał. nr 5 do 

protokołu/. 
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Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi Pan Wojciech Szczepanik 

bardzo szczegółowa omówił informację z działalności Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Gołdapi w roku 2022 w formie prezentacji multimedialnej. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji. 

 

Przewodniczący Komisji Pan Marek Kuskowski poinformował, że co roku ma zaszczyt złożyć 

uznanie dla całej formacji i członków zespołu sportowego, którzy płynnie wykonują swoją 

pasję, hobby. Jest to niecodzienny przykład, kiedy osoby regularnie i w tych samym 

dyscyplinach zajmują wysokie miejsca w kraju. Przewodniczący Komisji Pan Marek 

Kuskowski pogratulował dla Pana Daniela Żamojtuka, który co roku zostaje mistrzem 

Strażaków w biegach narciarskich Dodał, że wczoraj ukazała się informacja, że jest bardzo 

szerokie wsparcie od MSWiA jeśli chodzi o pojazdy dla OSP. Blisko 700 pojazdów zostanie 

rozgospodarowanych w kraju. W województwie Warmińsko- Mazurskim ponad 30 pojazdów 

a w powiecie gołdapskim żadne. Mają dwóch członków związku wojewódzkiego i być może 

w zapytaniach będzie okazja zapytać dlaczego z tego nie skorzystaliśmy.  

 

Komendanta Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Gołdapi Pan Wojciech Szczepanik 

odpowiedział, że jest więcej sportowców, którzy zasługują na pochwałę, ale jeśli chodzi  

o Daniela Żamojtuka to zajął 1 miejsce wśród Strażaków na dystansie biegu klasycznego 

narciarskiego na 50 i 25 km.  

 

Starosta Pan Marzanna Wardziejewska podziękowała wszystkim strażakom całej Komendzie 

Powiatowej Straży Pożarnej za cały rok rzetelnej pracy za wszystkie zadania, które do nich 

należą oraz te dodatkowe m.in. w ubiegłym roku za pomoc z uchodźcami z Ukrainy. Bardzo są 

dumni z ich pracy a szczególnie z grupy wysokościowej, która zabezpiecza bezpieczeństwo  

w zakresie kilku powiatów.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Gołdapi w roku 2022. 
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Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 8 

W zastępstwie Komendanta Powiatowego Policji w Gołdapi informacje z działalności 

Komendy Powiatowej Policji  w Gołdapi w roku 2022 przedstawił zastępca Komendanta 

Powiatowego Policji w Gołdapi Pan Tomasz Jeliński /informacja w formie prezentacji multimedialnej 

w załączniku – zał. nr 6 do protokołu/. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Gołdapi Pan Tomasz Jeliński bardzo 

szczegółowa omówił informacje z działalności Komendy Powiatowej Policji  w Gołdapi w roku 

2022 w formie prezentacji multimedialnej. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji.   

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska podziękowała za całoroczną pracę. Dodała,  

że  wszyscy są bardzo dumni, że są tak wysoko oceniani. Mały powiat, mała komenda a zyskuje 

tak dobre wyniki w wielu kategoriach. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Komendy Powiatowej Policji w Gołdapi w roku 2022. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 9 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński przedstawił  

informację z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2022 /informacja  

w formie prezentacji multimedialnej w załączniku – zał. nr 7 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński bardzo szczegółowo 

omówił informacji z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2022 w formie 

prezentacji multimedialnej.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji? 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska podziękowała za całoroczną pracę. Poinformowała,  

że miała przyjemność uczestniczyć w konferencji, gdzie byli wszyscy Dyrektorzy Urzędów 

Pracy z całego Województwa i było jej niezmiernie miło słuchać na temat pracy naszego  

Pana Dyrektora. Zrobiło na niej wielkie wrażenie w szczegółowych informacjach, które 

usłyszeli na zarządzie lub komisji, że Pan Dyrektor powiedział, że jeszcze kilka lat temu 

Powiatowy Urząd Pracy liczył 32 pracowników a teraz liczy 23. Ta redukcja następowała 

bardzo powoli i naturalnie. Pan Dyrektor zadbał w naturalny sposób nie krzywdząc ludzi, żeby 

na miejsce odchodzących osób na emeryturę nie były przyjmowane nowe osoby.  

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi w roku 2022. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 10 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński przedstawił 

informację z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy w roku 2022 /informacja w formie prezentacji multimedialnej  w załączniku – zał. 

nr 8 do protokołu/. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Gołdapi Pan Wojciech Hołdyński bardzo szczegółowo 

omówił informacji z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy w roku 2022 formie prezentacji multimedialnej.  

 

Przewodnicząca zapytał, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji? 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacji z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia  

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w roku 2022. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 
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Ad. 11 

Główny specjalista ds. Organizacji Pozarządowych Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła 

sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego z organizacjami 

pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie,  

za rok 2022 /sprawozdanie w formie prezentacji multimedialnej  w załączniku – zał. nr 9  do protokołu/. 

Główny specjalista ds. Organizacji Pozarządowych Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła 

bardzo szczegółowo sprawozdanie z realizacji „Programu Współpracy Powiatu Gołdapskiego 

z organizacjami  pozarządowymi art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2022 w formie prezentacji multimedialnej.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji? 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprowadzania z realizacji „Programu współpracy powiatu gołdapskiego  

z organizacjami pozarządowymi w art. 3 ust 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i wolontariacie, za rok 2022”. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 12 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala przedstawiła sprawozdanie  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
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zawodowego w szkołach prowadzonych przez powiat gołdapski w 2022 r. /sprawozdanie 

w załączeniu- zał. nr 10 do protokołu/. 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala poinformowała, że w terminie  

do dnia 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę przeprowadza analizę poniesionych 

w poprzednim roku kalendarzowym wydatków na wynagrodzenia nauczycieli  

w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury zatrudnienia 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. W przypadku nieosiągnięcia  

w roku podlegającym analizie wysokości średnich wynagrodzeń - organ prowadzący szkołę 

ustala kwotę różnicy między wydatkami poniesionymi na wynagrodzenia nauczycieli  

w danym roku a iloczynem średniorocznej liczby etatów nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego oraz średnich wynagrodzeń nauczycieli ustalonych w danym 

roku. Kwota różnicy, o której mowa jest dzielona między nauczycieli zatrudnionych  

i pobierających wynagrodzenie w roku, dla którego ustalono kwotę różnicy, w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego i wypłacana w terminie do dnia  

31 stycznia roku kalendarzowego następującego po roku, dla którego wyliczono kwotę różnicy, 

w formie jednorazowego dodatku uzupełniającego ustalanego proporcjonalnie  

do okresu zatrudnienia oraz osobistej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela, 

zapewniając osiągnięcie średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w danej jednostce samorządu terytorialnego w roku, dla którego wyliczono kwotę 

różnicy. Przedłożone sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli  

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez powiat 

gołdapski w 2022 roku, potwierdza, iż nie wypłaca się za rok 2022 jednorazowego dodatku 

uzupełniającego zatrudnionym nauczycielom.        

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionej prezentacji? 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Gołdapski w 2022 r. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (12) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Wioletta Tomaszewska-Walc, 

Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Marek Kuskowski, Karol Szablak 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

          

Ad. 13a 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Liceum Ogólnokształcącym im. Jana Pawła II w Gołdapi oraz zobowiązania  

się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego /projekt uchwały 

Rady Powiatu w załączeniu - zał. nr 11 do protokołu/. 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala poinformował, że zgodnie  

z art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe w szkołach publicznych  

i niepublicznych mogą być tworzone oddziały przygotowania wojskowego. Natomiast  

ust. 2 ww. artykułu wskazuje, iż utworzenie oddziału przygotowania wojskowego wymaga 

zezwolenia Ministra Obrony Narodowej, udzielonego w drodze decyzji administracyjnej. 

Według art. 28a ust. 1 ustawy Prawo oświatowe wniosek o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego składa organ prowadzący szkołę, w której ma zostać utworzony 

ten oddział, w terminie do dnia 31 marca roku szkolnego poprzedzającego rok szkolny, 

w którym oddział przygotowania wojskowego ma rozpocząć działalność. Regulacja  

art. 28a ust. 7 pkt 2 ww. ustawy zobowiązuje organ prowadzący szkołę do dołączenia  

do wniosku zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania 

wojskowego, przekraczających wydatki bieżące, ponoszone na jednego ucznia w pozostałych 

oddziałach szkoły. Ponadto na mocy art. 29 ust. 1 pkt 1 ww. ustawy, zadania i kompetencje 

organu prowadzącego określone w art. 28a ust. 5 i ust. 7 pkt 2 ww. ustawy wykonuje 

odpowiednio rada powiatu. Jeśli Powiat Gołdapski otrzyma zgodę na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego w Liceum Ogólnokształcącym im. Jana Pawła II, zostanie  

on uruchomiony już w roku szkolnym 2023/2024. Na prowadzenie oddziału Minister Obrony 

Narodowej może udzielać wsparcia finansowego w postaci dotacji celowych. Zakres, w jakim 

będzie udzielany ten rodzaj pomocy, określa rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej 

z dnia 7 sierpnia 2020 r. w sprawie wsparcia dla organu prowadzącego oddział przygotowania 
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wojskowego. Ponadto na każdego ucznia z oddziału przygotowania wojskowego powiat 

otrzyma dodatkowe środki z subwencji oświatowej. 

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu? 

 

Radny Pan Marek Kuskowski zapytał dlaczego ten świetny pomysł jest realizowany tak późno? 

 

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, ze klasy mundurowe, które mieli  

do tej pory w Zespole Szkół Zawodowych są zupełnie z innego programu. Program                                    

z przygotowania wojskowego pojawił się później i nie jest on utożsamiony z klasami 

mundurowymi. Na takie oddziały będzie dodatkowe finansowanie z Ministerstwa Obrony 

Narodowej. Młodzież będzie miała konkretną ilość zajęć tygodniowo. Będą to zajęcia 

teoretyczne i praktyczne i udział w takim oddziale będzie procentował na studiach.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

Wiceprzewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Jana Pawła II w Gołdapi oraz zobowiązania się do ponoszenia kosztów 

kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 
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Ad. 13b 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Technikum w Zespole Szkół Zawodowych w Gołdapi oraz zobowiązania 

się do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego /projekt uchwały 

Rady Powiatu w załączeniu - zał. nr 12 do protokołu/. 

Główny specjalista ds. Edukacji Pani Agnieszka Wojtala poinformował, że zgodnie  

z art. 28a ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe w szkołach publicznych  

i niepublicznych mogą być tworzone oddziały przygotowania wojskowego. Natomiast  

ust. 2 ww. artykułu wskazuje, iż utworzenie oddziału przygotowania wojskowego wymaga 

zezwolenia Ministra Obrony Narodowej, udzielonego w drodze decyzji administracyjnej. 

Według art. 28a ust. 1 ustawy Prawo oświatowe wniosek o zezwolenie na utworzenie oddziału 

przygotowania wojskowego składa organ prowadzący szkołę, w której ma zostać utworzony 

ten oddział, w terminie do dnia 31 marca roku szkolnego poprzedzającego rok szkolny, 

w którym oddział przygotowania wojskowego ma rozpocząć działalność. Regulacja art. 28a 

ust. 7 pkt 2 ww. ustawy zobowiązuje organ prowadzący szkołę do dołączenia do wniosku 

zobowiązania do ponoszenia kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego, 

przekraczających wydatki bieżące, ponoszone na jednego ucznia w pozostałych oddziałach 

szkoły. Ponadto na mocy art. 29 ust. 1 pkt 1 ww. ustawy, zadania i kompetencje organu 

prowadzącego określone w art. 28a ust. 5 i ust. 7 pkt 2 ww. ustawy wykonuje odpowiednio 

rada powiatu. Jeśli Powiat Gołdapski otrzyma zgodę na utworzenie oddziału przygotowania 

wojskowego w Technikum w Zespole Szkół Zawodowych w Gołdapi, zostanie on 

uruchomiony już w roku szkolnym 2023/2024. Na prowadzenie oddziału Minister Obrony 

Narodowej może udzielać wsparcia finansowego w postaci dotacji celowych. Zakres, w jakim 

będzie udzielany ten rodzaj pomocy, określa rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej 

z dnia 7 sierpnia 2020 r. w sprawie wsparcia dla organu prowadzącego oddział przygotowania 

wojskowego. Ponadto na każdego ucznia z oddziału przygotowania wojskowego powiat 

otrzyma dodatkowe środki z subwencji oświatowej. 

 

Przewodnicząca zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
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złożenia wniosku o zezwolenie na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego  

w Technikum w Zespole Szkół Zawodowych w Gołdapi oraz zobowiązania się do ponoszenia 

kosztów kształcenia w oddziale przygotowania wojskowego. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, 

Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wioletta Tomaszewska-Walc 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Ad. 13c 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

udzielenia w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko 

– Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w roku 2023 /projekt uchwały Rady Powiatu 

w załączeniu - zał. nr 13 do protokołu/. 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska poinformowała, że Marszałek Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego zwrócił się z prośbą o przekazanie dotacji na dofinansowanie zadań 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w Brukseli roku 2023. Zakres działań Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Brukseli, to przede wszystkim ochrona interesów regionu Warmii i Mazur  

w instytucjach Unii Europejskiej, promocja regionu oraz działanie na rzecz integracji  

ze strukturami Unii Europejskiej. Wysokość dotacji na rok 2023 wynosi 1 300,00 zł. Środki 

finansowe zostały zabezpieczone Uchwałą nr LXII/289/2022 z dnia 21 grudnia 2022 roku  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023. W związku z powyższym zasadnym  

jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodnicząca zapytała, czy są pytania do  przedstawionego projektu uchwały Rady Powiatu 

w Gołdapi. 
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Pytań nie zgłoszono.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego  

na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w roku 2023. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-Walc, Marzanna 

Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

PRZECIW (1) 

Grażyna Barbara Senda 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13d 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

udzielenia w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Oleckiemu na dofinansowanie kosztów związanych z utrzymaniem portalu turystycznego 

Krainy EGO, Ełk- Gołdap- Olecko /projekt uchwały Rady Powiatu w załączeniu - zał. nr 14 do protokołu/. 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska poinformowała, że Powiat Olecki, jako prowadzący 

portal turystyczny Krainy EGO, Ełk- Gołdap- Olecko otrzyma dotację celową na utrzymanie  

i prowadzenie w/w portalu. Portal jest rezultatem wspólnych projektów, takich jak: „Wirtualny 

przewodnik po krainie EGO” i „egoturystyka.pl – produkt turystyczny Krainy EGO” 

realizowanych przez Ełk, Gołdap, Olecko. Wysokość dotacji na rok 2023 wynosi 4 466,90 zł. 

Środki finansowe zostały zabezpieczone Uchwałą nr LXII/289/2022 z dnia 21 grudnia 2022 

roku w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023. Zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r. z budżetu jednostki samorządu terytorialnego może być 

udzielona pomoc finansowa innym jednostkom samorządu terytorialnego dotacji celowej 
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poprzez podjęcie odrębnej uchwały przez organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego. 

 

Przewodnicząca  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Oleckiemu  

na dofinansowanie kosztów związanych z utrzymaniem portalu turystycznego Krainy EGO, 

Ełk- Gołdap- Olecko. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13e 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu 

udzielenia w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą 

Warmińsko-Mazurskim a Powiatem Gołdapskim dotyczącego przyjęcia do wykonania 

niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z przygotowaniem  

i przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej w 2023 roku /projekt uchwały Rady Powiatu  

w załączeniu - zał. nr 15 do protokołu/. 

Sekretarz Powiatu Pani Anna Makowska poinformowała, że zgodnie z art. 57 ust 4 i 8 ustawy 

z dnia 11 marca 2022 r. o obronie Ojczyzny za przeprowadzenie kwalifikacji wojskowej  

na terenie powiatu (miasta na prawach powiatu) odpowiada starosta (prezydent miasta).  

Kwalifikacja wojskowa jest realizowana przez jednostki samorządu terytorialnego jako zadnie 

zlecone z zakresu administracji rządowej. W związku z tym, wzorem lat ubiegłych konieczne 

jest zawarcie stosownego porozumienia z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim w zakresie 
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przyjęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej należących do właściwości 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego, dotyczących przygotowania i przeprowadzenia 

kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu gołdapskiego. Podjęcie uchwały należy uznać  

za zasadne, gdyż zawarcie porozumienia z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim jest niezbędne 

w celu zapewnienia finansowego zabezpieczenia realizacji niniejszego zadania.  

 

Przewodnicząca  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wojewodą Warmińsko-Mazurskim  

a Powiatem Gołdapskim dotyczącego przyjęcia do wykonania niektórych zadań z zakresu 

administracji rządowej związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem kwalifikacji 

wojskowej w 2023 roku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13f 

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu  

w sprawie zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2023 /projekt Uchwały Rady Powiatu  

w załączeniu- zał. nr  16 do protokołu/.  

Skarbnik Powiatu Pani Bożena Radzewicz poinformowała, że plan wydatków budżetu powiatu 

zwiększa się per saldo o kwotę 44 745,65. Plan dochodów zwiększył się o kwotę 44 745,65 zł 

i po zmianach wynosi 63 647 515,95 zł. Plan wydatków zwiększył się o kwotę 44 745,65 zł i 

po zmianach wynosi 68 729 061,33 zł. Deficyt budżetu po zmianie wynosi 5 081 545,38 zł. 

Przychody budżetu po zmianie wynoszą 6 121 545,38 zł. Rozchody 1 040 000,00 zł. 
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Przewodnicząca  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Powiatu Gołdapskiego w roku 2023. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13g 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk przedstawiła projektem uchwały Rady 

Powiatu w Gołdapi zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Stałej Rady Powiatu  

w Gołdapi /projekt Uchwały Rady Powiatu w załączeniu- zał. nr  17 do protokołu/. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Pani Alicja Iwaniuk poinformowała, że w dniu 8 lutego br.  

do Przewodniczącej Rady Powiatu w Gołdapi wpłynęła pisemna prośba o przyjęcie na członka 

Komisji Planowania, Budżetu, Finansów, Promocji Powiatu, Gospodarki, Ochrony 

Środowiska, Zdrowia, Oświaty i Polityki Społecznej radnego Pana Adama Bruś . W związku  

z powyższym zasadne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodnicząca  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu? 

 

Pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Stałej Rady Powiatu w Gołdapi 



21 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Anna Falińska, Alicja Anna Iwaniuk, Małgorzata 

Marianna Kuliś, Leszek Retel, Grażyna Barbara Senda, Karol Szablak, Wioletta Tomaszewska-

Walc, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (2) 

Jarosław Wiktor Dzienis, Marek Kuskowski 

 

Ad. 13h 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pani Wioletta Tomaszewska - Walc  

przedstawiła projektem uchwały Rady Powiatu w Gołdapi w sprawie rozpatrzenia wniosku  

/projekt Uchwały Rady Powiatu w załączeniu- zał. nr  18 do protokołu/. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Pani Wioletta Tomaszewska - Walc  

poinformowała, że w  dniu 21 grudnia 2022 r. do Rady Powiatu w Gołdapi wpłynęła skarga 

Sołtysa wsi Juchnajcie w sprawie odśnieżania drogi Gołdap-Skocze-Juchnajcie – Rożyńsk 

Mały na pracę Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

na posiedzeniu w dniu 11 stycznia 2023 r. podjęła czynności mające na celu ocenę 

przedmiotowej sprawy. Po zapoznaniu się z dokumentacją Wnioskodawcy, a także z pisemnym 

stanowiskiem Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Gołdapi Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji postanowiła zaprosić skarżącą na kolejne posiedzenie w związku z rozbieżnościami 

ze skargą. W dniu 18 stycznia 2023 roku odbyło się ponowne posiedzenie Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, w trakcie którego komisja wysłuchała obie strony i po przeanalizowaniu 

powyższej skargi uznała, iż treść pisma wskazuje, że powinna zostać uznana za wniosek  

w rozumieniu Kodeksu postępowania administracyjnego. Powyższą decyzję podzieliła również 

wnosząca skargę. Pismem z dnia 20.01.2023 roku sołtys wsi Juchnajcie została poinformowała, 

że na posiedzeniu Komisji Skarg Wniosków i Petycji w dniu 18 stycznia 2023 za zgodą 

skarżącej  zamieniono powyższą skargę  na wniosek, a co za tym idzie przedłużono termin 

załatwienia sprawy o kolejny miesiąc. W dniu 02.02.2023 Dyrektor Zarządu Dróg 

Powiatowych w Gołdapi udzieliła odpowiedzi na zapytanie Przewodniczącej Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji dotyczące możliwości poprawy odśnieżania drogi 1815N Gołdap – Skocze 

i dalej 1768N Juchnajcie – Rożyńsk Mały. Pani Dyrektor nie zgodziła się z twierdzeniem 

wnioskodawcy, że występują duże nieprawidłowości związane z zimowym utrzymaniem 

powyższej drogi. Wyjaśniła, że odśnieżanie przeprowadza się według określonego schematu 
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wypracowanego przez wiele lat i sprawdzonego w praktyce. Są to działania prawidłowe 

uwzględniające całą sieć dróg, które są utrzymywane. Każda z ww. tras przejazdu pojazdu 

podczas akcji zima uwzględnia  możliwości kadrowe, sprzętowe, czasowe, finansowe itp.  

Trasy zostały szczegółowo zaplanowane, a jeśli istnieje konieczność podjęcia szybszych 

działań, bądź wydłużenia pracy pracowników, ZDP czyni to i reaguje na każde zgłoszenie jakie 

otrzymuje. Jednocześnie przyznała, że z uwagi na trudne warunki pogodowe mogą 

sporadycznie występować pewne niedociągnięcia w funkcjonowaniu. Podkreśliła też,  

że nie zdarzyło się, aby jakakolwiek droga nie została odśnieżona po np. obfitych opadach 

śniegu. Pracownicy ZDP docierają do każdego zakątka administrowanej sieci drogowej.  

ZDP jest w stałym kontakcie ze służbami i mieszkańcami, a grafik pracy podawany  

jest do publicznej wiadomości. Pani dyrektor dodała, że faktem jest, że nie docierają wszędzie  

o jednakowej porze, ale przy  obecnych możliwościach kadrowych, sprzętowych i finansowych 

nie jest to możliwe. Ze stanowiskiem dyrektor ZDP nie zgodziły się osoby uczestniczące  

w posiedzeniu Komisji wskazując na sytuacje, których były bezpośrednimi świadkami a które 

zostały opisane w piśmie wszczynającym niniejsze postępowanie. Jednak postępowanie 

wyjaśniające nie zostało przeprowadzone z uwagi na postulat wnioskodawczyni mający na celu 

uniknięcie zdarzeń opisanych we wniosku na przyszłość a nie rozstrzygnięcie konkretnego 

zdarzenia. Rada po przeanalizowaniu wniosku i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji skarg, 

wniosków i petycji oraz zgromadzonym przez nią materiałem podzieliła opinię Komisji  

o uznanie wniosku za słuszny biorąc po uwagę fakt, że występują pewne niedociągnięcia  

w odśnieżaniu dróg, co przyznała dyrektor ZDP i co jest również widoczne w przedstawionych 

przez nią materiałach  i zwraca się z apelem do Zarządu Dróg Powiatowych o dołożenie 

wszelkich starań, żeby akcja odśnieżania przebiegała zawsze w miarę możliwości sprawnie  

i bez zakłóceń. 

 

Przewodnicząca  zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu Uchwały Rady Powiatu? 

Radny Pan Piotr Wasilewski poprosił o przeczytanie skargi będącej wnioski i poinformował, 

że nie będzie głosował przeciw bo uważa, że powinno to funkcjonować a pisanie wniosków 

jest bez sensu bo można to załatwić inaczej. Radny Pan Piotr Wasilewski uważa, że z drugiej 

strony można mówić, że jest brudno w mieście bo śnieg się roztopił i chciałby, żeby było 

czyściej. Zapytał czy też ma pisać wniosek? Podobnie nie podoba mu się oświetlenie ulic i czy 

również ma napisać wniosek, żeby było jaśniej. Radny Pan Piotr Wasilewski dodał, że uważa, 

że jest to marnowanie czasu urzędnikom i dla komisji.  
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Radna Pani Wioletta Tomaszewska- Walc odpowiedziała, że Pani Sołtys wystąpiła w imieniu 

mieszkańców wsi Juchnajcie. Uważa, że z tego co powiedział Pan Piotr mieszkańcy nie 

powinni składać wniosków. Każdy wniosek jest o poprawie funkcjonowania organów 

podległych Starostwu.  

 

Radna Pani Wioletta Tomaszewska- Walc przeczytała skargę. Poinformowała, że zostały 

przedstawione mapki GPS, z których wynika, że w 4 przypadkach samochód zawracał w 

Skoczach, więc nie mają powodów wierzyć, że taka sytuacja nie miała miejsca.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że przewód dowodowy wykazał, że procedura 

odbyła się zgodnie z przyjętymi założeniami, wypracowanymi od lat. Podziela Stanowisko 

Pana Piotra Wasilewskiego o głosowaniu nad czymś co jest oczywiste. Procedura, która została 

przeprowadzona nie wykazała złamania prawa. Wykazała prawidłowość w działaniu co do 

danego dnia. 

 

Radna Pani Anna Falińska poinformowała, że na komisji już próbowała wyjaśnić dla Pana 

Wicestarosty, że nikt nie zarzuca złamania prawa, nie kwestionują wykonywania zadań przez 

Zarząd Dróg ani prowadzenia polityki przez Panią Dyrektor. Nie jest to personalny atak na 

nikogo ani na prowadzone prace i utrzymanie dróg. Chodzi o precedens, że samochód odśnieża 

drogę do Skocz i zawraca a ta sama droga w Juchnajciach jest odśnieżana w późniejszym 

terminie. Podczas dwóch posiedzeń na Komisji wypracowali kompromis. Pani Sołtys Rożyńska 

i Pani Sołtys Juchnajć wyraziła zgodę, żeby zmienić stanowisko ze skargi na wniosek, czyli 

prośbę do zarządu, żeby ta droga była utrzymana w takich warunkach jak do Skocz. Jest to 

stanowisko mieszkańców, ludzi, którzy płacą podatki i mają prawo w okresie zimy dojechać 

do pracy, szkoły i szpitala. Radna Pani Anna Falińska dodał, że przedstawiała na Komisji już 

swoje stanowisko a Pan Wicestarosta upiera się, że jest to bezzasadne. Uważa, że jeżeli mogą 

coś zrobić dla społeczeństwa, pomóc im to powinni to zrobić.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że są w demokratycznej rozbieżności bo, 

gdyby konstrukcja tego wniosku wskazywała np. o wydłużenie przejazdu w pierwszej 

kolejności od pkt. a do pkt. b to może polemizowałby z tym, natomiast konstrukcja tego 

wniosku mówi wprost, że procedura została wypracowana, że dojeżdżamy tylko do Skocz  

z uwagi na to, że nawierzchnia jest gładka, nowa, śliska oraz warunki pogodowe. Procedura 

została wypracowana i Zarząd Dróg jej nie złamał.  



24 

 

Radny Pan Marek Kuskowski poinformował, że to nie jest rozpatrzenie skargi tylko głosowanie 

nad wnioskiem. Przewodnicząca Skarg, Wniosków i Petycji przeczytała, że nie 

przeprowadzaliśmy postępowania dowodowego bo nie było takiej potrzeby. Nikt nie skarżył 

się, że tego konkretnego dnia nie było odśnieżone. Ludzie przyszli z prośbą, żeby w przyszłości 

nie powtarzały się sytuacje, które miały miejsce. Podkreślił, ze nikt nie mówił tutaj o złamaniu 

prawa i naruszeniu procedur. 

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek odpowiedział, że przyjęli pewną formułę, która jest 

wypracowana. Gdyby Radni po dwóch żmudnych pracach na Komisji po przesłuchaniu stron 

zaproponowali, aby ten wniosek brzmiał, żeby wpłynąć na Zarząd Dróg oraz stopień i kolejność 

odśnieżania od Gołdapi do Skocz i wydłużyć o Juchnajcie to wtedy w sposób demokratyczny 

dyskutowałby z Radnymi i przekonywałby ich, że tak jest po zaciągnięciu informacji 

merytorycznej, ale tego nie zrobili.  

 

Radna Pani Anna Falińska poinformowała, że Pan Wicestarosta mówi jakby to był jednorazowy 

precedens i bardzo żałuje, że nie uczestniczył w Komisjach bo wtedy mógłby zasugerować 

ewentualnie zmianę treści wniosku. To jest wniosek o poprawienie warunków na drodze, 

odśnieżanie. Nie ma tu żadnych precedensów, że taka sytuacja była raz bo było to wielokrotnie. 

Ludzie potrzebują dojechać do pracy, szkoły, szpitala i proszą nas Radnych, aby ta sytuacja się 

zmieniła i ta droga była odśnieżana jednym ciągiem bądź nieodśnieżana tylko do Skocz. Ludzie 

są wprowadzeni w błąd wjeżdżając na ulicę Żeromskiego myśląc, że droga jest odśnieżana  

a w Skoczach muszą zawrócić.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Anna Falińska, Małgorzata Marianna Kuliś, Marek Kuskowski, Wioletta Tomaszewska-Walc 

PRZECIW (10) 
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Adam Bruś, Andrzej Ciołek, Józef Dominiuk, Alicja Anna Iwaniuk, Leszek Retel, Grażyna 

Barbara Senda, Karol Szablak, Marzanna Marianna Wardziejewska, Piotr Wasilewski, 

Stanisław Wójtowicz 

NIEOBECNI (1) 

Jarosław Wiktor Dzienis 

 

Radni Pana Wioletta Tomaszewska- Walc przypomina ostatni przypadek ze skarżącą, więc jeśli 

uchwała nie została podjęto to powinien być teraz inny projekt uchwały z innym uzasadnieniem 

na który trzeba będzie zagłosować. Wnioskodawca ma prawo wnieść skargę jeśli nie będzie to 

go satysfakcjonowało.  

 

Radca Prawny Pan Eugeniusz Noga odpowiedział, że nie można doszukiwać się teraz analogii 

pomiędzy skargą a wnioskiem bo to są dwa różne tryby. Uważa, że jeśli wnioskodawca 

ponownie złoży skargę to nic to nie da dlatego, że sytuacja stanu faktycznego diametralnie się 

zmieniła. Doszło ze zmiany skargi na wniosek, ponieważ skarga nie była w rozumieniu prawa.  

 

Radna Pani Anna Falińska poinformowała, że Pan Mecenas uczestniczył w obradach Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji, który był świadkiem rozmów, dlatego musi stwierdzić to czego Pan 

Mecenas nie chciał powiedzieć, że obie Panie Sołtys wniosły skargę, która została 

przekształcona na wniosek silnymi prośbami, ponieważ Komisja nie widziała uchybień ze 

strony Zarządu Dróg a chcieli doprowadzić do kompromisu w postaci pochylenia się nad 

błędem, niedociągnięciem albo nad wieloletnią stosowaną praktyką. Jeśli Pan Wicestarosta 

mówi, ze tak było przez lata a teraz ludzie domagają się, żeby to zmienić to oni są tutaj dla ludzi 

a nie przepisów. Bardzo jest jej smutno, że tylko 4 osoby przychyliły się do prośby 

mieszkańców tych terenów wsi Juchnajć i Rożyńska. Jeżeli ludzie uważają, że ta praktyka przez 

lata nie zdała egzaminu i wnoszą skargę, którą wyrażają w drodze kompromisu, aby zmienić ją 

na wniosek a my głosujemy przeciwko to jest bardzo smutne i żałosne. 

 

Ad. 14 

Interpelacji Radnych nie zgłoszono.  

 

Ad. 15 

Zapytań Radnych nie zgłoszono.  
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Ad. 16 

Wniosków i oświadczeń Radnych nie zgłoszono.  

 

Ad. 17  

Odpowiedzi na zgłoszone zapytania, interpelacje i wnioski Radnych nie zgłoszono.  

 

Ad. 18 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski Komisji Stałych Rady nie zgłoszono. 

 

Ad. 19 

Wójt Gminy Banie Mazurskie Pan Łukasz Kuliś pogratulował dla Pani Starosty i Pani Dyrektor 

ZDP podpisania umowy na wykonanie przebudowy 5 dróg na terenie powiatu gołdapskiego  

w tym dwóch dróg na terenie gminy Banie Mazurskie. Bardzo się cieszy, że Starostą jest Pani 

Marzanna Wardziejewska a nie jej poprzednik Pan Andrzej Ciołek. Mieszkańcy gminy Banie 

Mazurskie wielokrotnie wnioskowali o remonty, modernizacje, przebudowy dróg. 

Protestowali, wnioskowali, dzwonili i w 2015 roku wpłynął do Rady Powiatu wniosek  

o modernizacje lub remont drogi Rogale- Żabin- Audyniszki Wielkie z wnioskiem o poprawę 

tej infrastruktury drogowej. Rada Powiatu nie zajęła się tym wnioskiem, ale ówczesny Starosta 

Andrzej Ciołek udzielił odpowiedzi, że jeśli nie pasuje taka praca na drogach dla mieszkańców 

to może zamknąć tą drogę i dopuszczony ruch będzie na własną odpowiedzialną. W latach 

2014-2016 Pan Starosta wystosował pismo do ich urzędu i wskazał, że ma pomysł na 

uzdrowienie tej sytuacji. Pomysłem było przekazanie część dróg powiatowych gminie. 

Odpowiedział dla Pana Starosty, że to niczego nie zmieni dla mieszkańców jeśli tak 

infrastruktura jest na takim poziomie, czyli praktycznie żadnym. Pan Wójt pogratulował dla 

Pani Starosty, ponieważ 8 lutego Starostwo Powiatowe na swoich mediach społecznościowych 

przekazało informację do opinii publicznej, że podpisano umowę na modernizacje 5 dróg. 

Chwilę później w przestrzeni publicznej ukazał się materiał w postaci wideo Radnego Pana 

Karola Szablaka, który próbował wykazać jaka walka była prowadzona, żeby te drogi były 

wprowadzone. Dzień później w kolejnym materiale wideo Pan Radny poinformował, ze nie 

życzy sobie, żeby któryś Radny a chodziło o Panią Radną przypisywała sobie zasługi bo ojciec 

sukcesu jest jeden. Bierny nie pozostał Pan Wicestarosta Andrzej Ciołek. W swoim wpisie 

pogratulował gminie Banie Mazurskie takiego Radnego. Pan Wójt uważa, że Pan Radny Karol 

Szablak i Wicestarosta nie rozumieją pracy w samorządzie, ponieważ samorząd to nie jest 

jednostka tylko organiczna praca wielu ludzi. Rozumie, ze Pan Szablak może tego nie 
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rozumieć, ale wieloletni Pan Wicestarosta powinien to zrozumieć chyba, że jest to cyniczna 

gra. Takim postępowaniem Pan Wicestarosta i Karol Szablak umniejszyli pracę jaką wykonali 

pracownicy ZDP, pracownicy Starostwa Powiatowego, zdeptali głos gminy Banie Mazurskie 

oraz głos Sołtysów. Jeżeli chodzi o bieżące utrzymanie dróg to są duże zastrzeżenia. Nie może 

być tak, że dwa tygodnie po ustaniu opadów śniegu nie można przejechać po drodze. Jadąc na 

1 biegu kierowca szuka półbiegu bo dalej czuje zagrożenie. Wracając do Pana Karola i 

Wicestarosty szukał wspólnych punktów. Uważa, że obaj Panowie wykorzystają najmniejszą 

okazje nie patrząc na nic i na nikogo, aby przepisać sobie zasługi. Natomiast jeśli wydarzy się 

coś niedobrego zrzucą to na innego człowieka, dlatego bardzo współczuje Pani Staroście bo ma 

na pokładzie ludzi, którzy przepiszą sobie zasługi a większość negatywnych głosów i tak 

spadnie na nią. Wójt gminy Banie Mazurskie poinformował, że jeżeli kogoś uraził to bardzo 

przeprasza, ale wyraził swoją subiektywną ocenę popartą głosami mieszkańców. Jeśli chodzi o 

temat wozów bojowych to na Powiat Gołdapski nie jest kierowany żaden samochód, dlatego 

pytanie jest do Pana Radnego Karola Szablaka Komendanta gminnego OSP i Prezesa 

Powiatowego OSP Pana Wicestarosty Andrzeja Ciołka co zrobili w tej sprawie? 

 

Radny Pan Karol Szablak odpowiedział, że w swoim filmiku podziękował wszystkim Radnym. 

Nie ważne kto jak głosował, ale ważne, że przyszedł. Uważa, że to Pan Wójt czegoś nie rozumie 

i przedstawia to w sposób polityczny i chce w oczach opinii publicznej zrobić z niego 

niedobrego. Tylko on wraz z innym Radnymi prosił o te drogi. Poinformował, że mama Wójta 

gminy Banie Mazurskie nie była na najważniejszej sesji, żeby pieniądze na te drogi się znalazły 

a chwilowo było zagrożenie, że tych pieniędzy nie będzie. Wczoraj oglądał sesje i Radni 

Powiatowi nie są potrzebni bo tam jeden drugiemu dziękował, ze Banie Mazurskie te drogi 

wywalczyły. Nie zgadza się z opinią Wójta bo na filmiku podziękował wszystkim.                            

Pan Karol Szablak poinformował, że złożył wniosek jako zarząd do Wójta o nowy samochód, 

ale nie dostał żadnej odpowiedzi. Na taki samochód trzeba wydać 400 000 zł a on jest wstanie 

to załatwić w ciągu dwóch miesięcy, więc poprosił o zabezpieczanie tych pieniędzy w budżecie 

i będzie kolejny nowy samochód.  

 

Wójt Gminy Banie Mazurskie Pan Łukasz Kuliś poinformował, ze jeśli chodzi o politykę do 

duet w postaci Radnego Pana Karola Szablaka i Pana Wicestarosty Andrzeja Ciołka mają 

robotę polityczną do wykonania na terenie gminy Banie Mazurskie. Odnośnie samochodu to 

co Pan Szablak powiedział, ze gmina ma mu dać pieniądze na nowy samochód a on go kupi. 

Sztuką jest znaleźć te środki. W 2019 roku średni samochód do OSP gmina Banie Mazurskie 
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dofinansowała 350 000 zł. W kolejnych latach w OSP Grodzisko został zakupiony kolejny 

samochód przez gminę Banie Mazurskie oraz do OSP Żabin. Do OSP Surminy zostały 

dokupione 2 samochody. Uważa, że Pan Radny Szablak nie może powiedzieć nic złego na 

temat OSP bo to jest historyczny moment dla ich gminy. W kolejnych lata na pewno będzie 

ciężko utrzymać się na takim poziomie.  

 

Radny Pan Karol Szablak odpowiedział, że jeśli gmina wytrzymała 8 lat duetu Pana Wójta i ile 

dróg ma się jeszcze zrobić to Pan Wójt powinien cieszyć się, że jest taka Rada i będzie tyle 

rzeczy w gminie Banie Mazurskie bo w porównaniu do Dubeninek są trochę do tyłu.  

 

Wicestarosta  Pan Andrzej Ciołek nie wiedział, że będzie bohaterem dzisiejszej sesji                            

i w przestrzeń publiczną wypłyną słowa, że za kadencji Starosty Ciołka nie działo się nic tylko 

chciał zwijać drogi a dla Pani Wardziejewskiej się udaje. Dla nas wszystkich się udaje. 

Przypomina lata 2010-2014 i 2014-2018 i skali dofinasowania do dróg. Jeżeli mieli 50/50 

dofinasowania to byli bardzo szczęśliwi. Dopiero w tej kadencji się wydarzyło, że mają do 95% 

dofinansowania i 5% wkładu własnego lub 98% dotacji i 2 % wkładu w przypadku obszarów 

popegeerowskich. To jest klucz całego tematu. Poinformował, że dalej funkcjonuje w tym 

województwie i kraju udział wkładu własnego, dzielenie się wkładem własnych przez Wójta 

na którego terenie wydarza się inwestycja 50/50 % wkładu własnego. Jeżeli Pan Wójt by 

zechciał 2,5 % nam dołożyć w jednym przypadku lub 1% w drugim przypadku to zrobiliby dwa 

razy więcej tych dróg. Zachęca do takiego modelu bo w województwie i kraju z tego korzystają 

i robią podwójną ilość dróg. Nie wiem dlaczego Pan Wójt jest niezadowolony bo 13 km dróg 

w Baniach Mazurskich się wydarzy. Z poprzednikiem Pana Wójta robili ulicę Topolową, Leśną 

i składali się jeszcze z lasami państwowymi. Będzie zrobione 6 ulic w mieście, 20 km 

pozamiejskich dróg, ale to jest efekt, że ubiegali się o to od lat o takie dofinansowanie. Nie ma 

to nic wspólnego z tym, że Starosta Ciołek był w latach 2010-2014 i 2014-2018 bo wtedy takich 

możliwości nie było. Odpowiadając na pytanie Marka Kuskowskiego to wszystkie 3 gminy z 

projektu otrzymały nowe samochody. Każda z gmin dołożyła tak jak Pan Wójt powiedział 350 

000 zł lub 400 000 zł do ciężkich samochodów. Dzisiaj forsują taką formułę jeżeli chodzi o 

współdzielenie z Państwową Strażą Pożarną, że trafia do nich nowy sprzęt i w spadku jako 

ochotnicy dostają bardzo dobrej jakości sprzęty. Jeżeli chodzi o kwestię wyjazdowości 

operatywy przy gaszeniu pożarów są bardzo dobrym partnerem. Do tej pory było 30% udziału 

a teraz jest 42% w współdziałaniu a więc to pokazuje, że Ci ludzie mają narzędzia i realizują to 

w sposób profesjonalny stąd takie dobre wyniki.  
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Wójt Gminy Banie Mazurskie Pan Łukasz Kuliś odpowiedział, że Pan Wicestarosta minął  

się z prawdą odnośnie wkładu przez wszystkie gminy bo jeśli faktycznie każda gmina 

dofinansowała 350 000 do samochodu to przyjedzie i przeprosi Pana Wicestarostę,  

że wprowadził w błąd i czeka na taki sam ruch od niego, ze taki krok uczyni i powie, że Wójt 

miał rację. Poinformował, że Pan Wicestarosta odnośnie wkładu zapomniał jeszcze dodać,  

że gminy mają swoje drogi. Prawdą jest, że ma wkład 50/50, ale gmina Banie Mazurskie  

w latach 2014-2015 dofinansowała blisko 730 000 zł zadania drogowo- powiatowe. A Powiat 

w zadaniach gminnych dofinansował 0 zł. Jeśli chodzi o drogę Topolową, Leśną za jego 

poprzednika wydarzyła się to w budżecie w 2015 roku a głosowanie było w grudniu w 2014 

roku a on jest Wójtem od 8 grudnia, więc planowali to wcześniej.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek poinformował, że w każdej z naszej 3 gmin nowy pojazd 

został zakupiony z udziałem 50% środków gminnych. Wszystkie 3 gminy zostały z tego 

projektu doposażone nowymi środkami transportu. W jego ocenie był to warunek 50/50 

wkładu. Wcześniej nowy, ciężki samochód kosztował blisko 700 000 zł a dzisiaj w granicach 

miliona, więc ten próg się zwiększa. Gdyby była aplikacja z którejś gminy do nowego pojazdu 

to zarząd przy tym mocno by zabiegał. 

 

Wójt Gminy Banie Mazurskie Pan Łukasz Kuliś odpowiedział, ze Pan Wicestarosta kolejny raz 

minął się z prawdą bo powiedział, ze każdy samorząd daje 50/50 wkładu co jest nieprawdą. Ich 

samorząd blisko 350 000 zł wkład własny zabukował i to jest 46% a nie 50%.  

 

Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek poinformował, że bardzo lubi Pana Wójta a to, że mijają się 

z pewnym poglądem na pewne rzeczy to trudno taka jest demokracja.  

 

Radna Pani Małgorzata Kuliś ma prośbę od mieszkańców, Sołtysów gminy Banie Mazurskie 

odnośnie dróg powiatowych na terenie Gminy Banie Mazurskie. Szczególny nacisk kładą 

mieszkańcy na drogę Banie Mazurskie- Grodzisko i drogę Rogale- Banie Mazurskie. Zadała 

pytanie czy Pani Dyrektor mogłaby powiedzieć coś więcej na temat gwarancji drogi Rogale-

Banie Mazurskie?  

 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Pani Sylwia Wrzesień – Kisielewska  poinformowała, że 

miała przyjemność obejrzeć wczoraj sesję Gminy Banie Mazurskie i spodziewa się pisemnych 

wniosków na zapytania, które wczoraj padły. Informowała już odnośnie drogi Banie 
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Mazurskie- Ziemiany, że organizują spotkanie na tej sesji na której była w Baniach Mazurskich 

bo przyjedzie do nich wykonawca i będą rozmawiać o naprawach gwarancyjnych. Został 

spisany ze spotkania protokół, który mówi, ze wiosną tego roku zostanie to naprawione. 

Przyjechał właściciel firmy, który podpisał umowę na zrobienie tej drogi w 2018 roku a nie 

całkiem niedawno bo takie słowa padały z ust niektórych Radnych. To jest droga, która 

powstała 5 lat temu i otrzymała 5-letni okres gwarancyjny i kończy się on w tym roku. Naprawa 

gwarancyjna, która będzie miała miejsce w tym roku wiosną.  

 

Radna Pani Małgorzata Kuliś poprosiła Pani Przewodniczącej o przygotowanie dokumentu  

na najbliższą sesję wniosku sprzed kilku miesięcy dotyczącego podwyższenia diety i listę 

Radnych, którzy zagłosowali zza, przeciw i się wstrzymali z głosowaniem o podwyższenie 

diety. Chodzi o przedstawienie, którzy Radni przyszli do rady ze względu na pieniądze.  

Pani Kuliś odnosząc się do słów Wicestarosty odnośnie wieloletniego działania w sprawie dróg 

pamięta swoje wnioski i rozmowy odnośnie wszystkich dróg chociaż niektórzy twierdzą,  

że w ogóle nie rozmawiała. Uważa, że Pan Wicestarosta źle odebrał, że Pan Wójt jest 

niezadowolony odnośnie naprawy wszystkich dróg bo jest bardzo zadowolony. Chodzi o to, że 

jedna osoba przepisuje sobie wszystkie zasługi a to są ciężkie lata pracy. Jeżeli ktoś pracuje i 

ma zasługi to o tym głośno nie mówi a Pan Radny Karol Szablak się wystawia  i proponuje 

załadować tuszu do drukarki, żeby nie zabrakło na wytuszowanie. Pani Małgorzata Kuliś 

poinformowała również, że epidemia była trudnym czasem dla medyków  i było tak, że nie 

mogła uczestniczyć osobiście na sesjach, ale ustalenia w sprawie tych dróg były takie, że są 3 

gminy, które będą mogły wybrać drogi najbardziej priorytetowe. W momencie, kiedy odbyło 

się te spotkanie a ona nie mogła być ze względu na szczepienia, obowiązki zawodowe wówczas 

korespondowała ze Starostą i przekazywała jakie drogi należałoby wprowadzić na listę dróg 

przebudowy, więc pracowała jak każdy inny Radny.   

 

Radny Pan Karol Szablak odniósł się do słów Pani Kuliś, ze ten kto nie pracuje ten się nie 

chwali a ten kto nie pracuje chwałę sobie bierze. Poinformował, że ostatnia sesja nie była w 

covidzie i można było na nią przyjść i pracować. A Pani Kuliś nie pojawiła się ani na Komisji 

ani na Sesji a twierdzi, że pracowała bo powiedziała dla Pani Starosty, którą drogę ma wybrać.  

 

Radna Pani Małgorzata Kuliś odpowiedziała, że nie każe Pani Staroście co ma robić tylko 

korespondowała z nią a Pani Starosta przedstawiła później na spotkaniu jakie drogi są 

sugerowane.  
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Wicestarosta Pan Andrzej Ciołek poinformował, że kiwał głową w momencie, kiedy się z 

Panem Wójtem zgadzał bo było kilka aspektów w których mógłby się z nim zgodzić. 

Wyobrażał sobie, że młody Wójt patrzy w przyszłość, ale jak zobaczył, ze 13 km dróg na terenie 

gminy Banie Mazurskie w ostatnim czasie się wydarzy bo jest dofinansowanie to powie, że 

bardzo lubi Panią Starostę i ten wkład własny da od siebie i poprosi o robienie kolejnych dróg. 

Pan Wicestarosta nie spodziewał się, że będziemy patrzeć wstecz z nieżyczliwością i 

przypominać sobie, ze wtedy to się nie działo a teraz się dzieje. Dzieje się teraz dlatego, że są 

bardzo bogate dofinansowania a wcześniej ich nie było.  

Radny Pan Marek Kuskowski przypomniał o informacji prasowej i w między czasie  

to sprawdził i jest to prawdą, że do województwa warmińsko-mazurskiego trafi 30 pojazdów. 

Rozumie zdanie i politykę przewodniczącego powiatowej OSP, ze pojazdy nam się są 

potrzebne bo ich nie używamy. Przez ponad 3 lata namawiał Starostę i Wicestarosty, żeby 

pojechali na sesje gminy Banie Mazurskie i porozmawiali z tymi ludźmi. Bardzo się cieszy, ze 

drogi są budowane na terenie gminy Banie Mazurskie, Dubeninki i Gołdapi tylko, ze tych 

środków otrzymali najmniej. Powiat w Giżycku dostał dużo pieniędzy nie dwa razy więcej  

a dużo więcej. My dostaliśmy 33 miliony a ich powiat 85 milinów.  

Wójt Gminy Banie Mazurskie Pan Łukasz Kuliś poinformował, ze Pani Starosta i Wicestarosta 

byli na jednej albo dwóch sesjach w 2018 roku i kazał zastanowić się dlaczego u nich na sesjach 

nie ma Wójta Gminy Banie Mazurskie lub Burmistrza Gołdapi. Pan Wicestarosta po raz kolejny 

minął się z prawdą bo na samym wstępie pogratulował Pani Staroście oraz Pani Dyrektor ZDP, 

że jest to świetna informacja odnośnie dróg. Poprosił Pana Wicestarostę o odsłuchanie nagrania 

jeszcze raz, odnotowanie i potwierdzenia jego zdania na następnej sesji mówiąc, że Wójt 

Gminy Banie Mazurskie ma racje.  

Starosta Pani Marzanna Wardziejewska odpowiedziała, że jeśli chodzi o drogi to na sesjach 

reprezentuje ją Pani Dyrektor ZDP. Uważa, że najlepszą puentą rozmowy o tych drogach                                    

i inwestycjach drogowych w 2023 roku będzie ta informacja, którą wszyscy znają. Nie było w 

historii tyle inwestycji drogowych, które są zaplanowane w 2023 roku. 28 milionów i około 

700 tysięcy to jest wartość inwestycji drogowych na terenie Powiatu Gołdapskiego, która 

wydarzy się w 2023 roku. 26,5 miliona to są pieniądze, które pozyskali na te drogi.  

Radna Pani Grażyna Senda poinformowała, że takiej sytuacji odnośnie budowy dróg nigdy nie 

było. Natomiast spotykali się na spotkaniach roboczych i dyskutowali na temat tych dróg. Radni 

z gminy Banie Mazurskie walczyli o te drogi. Uważa, że ta dyskusja jest nie potrzeba bo drogi 
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są a teraz każdy chce sobie przepisywać zasługi. Poinformowała, że pozycja Pani Kuliś jest 

większa, lepsza niż Pana Radnego Stanisława i Pana Karola, ponieważ Wójtem jest jej syn i 

informacje, które są bardzo ważne ma na bieżąco. Nie rozumie walki pomiędzy nimi bo są siłą 

i dzięki tej sile wywalczyli te drogi i sytuacji finansowej jaka teraz panuje.  

Radna Pani Wioletta Tomaszewska- Walc odpowiedziała, że nie zauważyła żadnej walki tylko 

rozmowy.  

Radna Pani Grażyna Senda poinformowała, ze w dniu dzisiejszym jest rozmowa o duetach 

politycznych i w cudzysłowie o walkę jej chodziło. Te drogi to zasługa Pani Małgosi, Pana 

Karola i Pana Stanisława, którzy walczyli o te drogi a nie tylko Pani Małgosi jako mamy Pana 

Wójta.  

Radna Pani Małgorzata Kuliś zapytała czy to dobrze, że więcej wie czy nie? Uważa, ze słowo 

walczyli jest złe bo oni jedynie starali się o te drogi.  

Radna Pani Grazyna Senda odpowiedziała, że jeśli chodzi o wyższą pozycję jaką ma czyli 

dostęp do informacji itd. to nie można dyskredytować osób, które mają mniejszą pozycje.  

Radna Pani Małgorzata Kuliś uważa, że nikt nikogo nie dyskredytuje i podziękowała za to co 

powiedziała, że wszyscy równo się starają.  

Radny Pan Karol Szablak poinformował na temat zbiórki Pana Janka z gminy Banie Mazurskie                         

i poprosił o udostępnienie i pomoc.  

Radny Pan Marek Kuskowski poinformował, że dalej nie ma informacji co się dzieje  

z działaniami, i kiedy zostanie uruchomiony oddział wewnętrzny. Na styczniowej sesji padły 

deklaracje odnośnie działań od Pana Prezesa i Pani Starosty. Usłyszeli również informacje, że 

cały luty jest zabezpieczony a 14 lutego nie było dyżuru, ale za to został zorganizowany konkurs 

na Facebooku, więc być może mamy do czynienia teraz z nową tradycją tak jak w Misiu, ze jak 

tramwaje się zepsuły to był dzień pieszego a u nas jak nie będzie dyżuru to będzie konkurs. 

Poważną sprawą jest to, że sesja dzisiaj trwała 2,5 h a nie był poruszany temat szpitala. 

Chciałby, żeby na każdej sesji były precyzyjne działania odnośnie działania szpitalu 

wewnętrznego.  

 

Ad. 20 

Wolnych wniosków nie zgłoszono.  
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Ad. 21 

Radca Prawny Pan Eugeniusz Noga  poinformował, że 24 lutego o godzinie 4.00 nad ranem 

Rosja dokonała pełnoskalowej agresji na suwerenna i niepodległa od 1991 roku Ukrainę.  

W piątek w rocznicę dla Ukraińców jest to dzień postu i modlitwy. Ten rok był rokiem bólu  

i jedności. Modlą się o zaprzestanie działań wojennych, pokój i zwycięstwo Ukrainy.  

Msza święta będzie odprawiona o godzinie 9.00 w Cerkwii w Baniach Mazurskich. W imieniu 

swoim i całego związku Ukraińców w Polsce dziękuje za pomoc dla uciekinierów z Ukrainy. 

Za szczodrość, hojność i solidarność. Ukraińcy od roku walczą o coś więcej niż o własną 

niepodległość. Walczą o porządek prawny. W XXI wieku toczy się walka dobra ze złem.  

Źli są Ci, którzy atakują, mordują, gwałcą i burzą. Dobrem są Ci, którzy bronią siebie i innych. 

 

Radny Pan Adam Bruś uważa, że należą się podziękowania w sprawie dróg tym, którzy 

głosowali za, przeciw i się wstrzymali bo to jest wspólny sukces. Aforyzm, który brzmi  

„Po co nas matka na świat wydała? By tworzyć dobro czy złu głosić chwałę?” Poinformował, 

że to są słowa z twórczości literackiej Tarasa Szewczenki.  

 

Ad. 22 

Przewodnicząca Rady Pani Alicja Iwaniuk podziękowała Radnym za pracę oraz gościom  

za uczestnictwo. Zamknęła obrady LXIV (64) Sesji Rady Powiatu. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokół składa się z 33  stron kolejno ponumerowanych.                   
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